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Bijlagen Geen 

 

Geachte raadsleden, 

 

Graag informeren wij u hierbij over de eerste resultaten van de verkenning naar een cultuur- 

maatschappelijke invulling van het Hudson’s Bay pand.  

 

In december 2019 heeft wethouder Botter aangegeven in overleg met de bibliotheek te onderzoeken of een 

verhuizing naar het Verwulft tot de mogelijkheden zou kunnen behoren. Naar aanleiding van de eerste 

resultaten is besloten om de startnotitie ‘Vernieuwing Haarlemse bibliotheken’ door te zetten richting uw 

raad. 

 

Achtergrond 

Vanuit de stad en diverse cultureel maatschappelijke organisaties kwam het verzoek te onderzoeken op 

welke wijze het unieke en Rijks monumentale pand een openbaar toegankelijk karakter kan behouden. Met 

het feit dat de centrum en andere Haarlemse bibliotheken vernieuwd moeten worden, kwam onder meer de 

bibliotheek als mogelijke dragende functie naar voren. In dat kader is de startnotitie ‘Vernieuwing Haarlemse 

Bibliotheken’ tijdelijk aangehouden. 

 

Stand van zaken 

In de afgelopen twee maanden is er gesproken met ASR, de eigenaar van het pand, en de bibliotheek over de 

wijze waarop invulling zou kunnen worden gegeven aan een zo veel als mogelijk cultureel maatschappelijke 

invulling. Daarbij is tevens uitgegaan van een grotendeels detailhandelsfunctie op de begane grond en eerste 

etage, de mogelijkheid tot een fietsenstalling in de kelder en horeca bovenin.  

 

Het werkbezoek aan de bibliotheek van Tilburg op vrijdag 24 januari j.l. heeft nieuwe inzichten geboden over 

het functioneren van een bibliotheek, waarbij zichtbaarheid en beleefbaarheid op de begane grond 

essentieel zijn. Het uitgangspunt dat in de verkenning was gehanteerd, namelijk zichtbaarheid met beperkte 
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m2 op de begane grond, past daar niet bij. Hoewel er geen sprake is geweest van een bod, alsook dat er geen 

uitgewerkt plan ligt, verwachten de bibliotheek en de gemeente dat op basis van eerste financiële 

berekeningen, de financiële uitdagingen op cultureel vlak met de recente inzichten het niet haalbaar is om 

een voor de bibliotheek kansrijke invulling te geven aan het pand. De prijs is veel te hoog, de begane grond 

kan niet volgens plan worden ingevuld en de locatie is niet helemaal gewenst voor de bibliotheek. 

Vanuit dat perspectief is besloten om de startnotitie door te zetten richting de gemeenteraad en de 

vernieuwing van de bibliotheken te richten op de bestaande locaties.  

 

Vervolg 

ASR wordt geïnformeerd over de geconstateerde knelpunten voor een verhuizing van de bibliotheek ten 

aanzien van de indeling van het pand en de daarop gebaseerde financiële cijfers.  

 

Het college erkent de waarde van het voormalige V&D pand voor de stad en ziet kansen voor een openbaar 

toegankelijk karakter. Een publiekstrekkende functie op deze plek heeft ook meerwaarde voor de omgeving. 

Het college blijft daarom in gesprek met ASR en onderzoekt of er, naast de mogelijke  fietsenstalling, een 

andere stadsfunctie in kan komen die recht doet aan zowel het pand, de locatie alsook een positieve 

uitstraling heeft naar de omgeving. Het college ziet hierin ook nadrukkelijk een rol van partners uit de stad. In 

overleg met ASR wordt gekeken hoe hier ruimte voor geboden kan worden. 

 

Het college van burgemeester en wethouders, 

 

de secretaris                                             de burgemeester 

 

 

 

 


